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Dhr. J. Botter Haarlem
Dhr. R. van Haeften Haarlemmerliede en Spaarnwoude
Dhr. T. Horn Haarlemmermeer
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Mevr. C. Kuiper-Kuijpers Heemstede
Mevr. A. Baerveldt Velsen
Dhr. G. Toonen Zandvoort

Afwezig:
BCOV
Dhr. M. Smit Beverwijk
Dhr. Th.L.N. Weterings Haarlemmermeer
Mevr. M.J.C. Heeremans Heemstede
Dhr. F. Dales Velsen
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BC PG&MZ
Dhr. Tromp Uitgeest
Mevrouw J. Dorenbos Beverwijk

1 Presentatie Koers Veiligheidshuis Kennemerland
Mevrouw Van Barlingen geeft een toelichting op deze koersnotitie. Aan de orde komen onder 
andere de aangescherpte doelstelling voor het Veiligheidshuis, en het feit dat het zorgdomein 
nadrukkelijker in beeld komt. Dit leidt ook tot het voorstel om de naam te veranderen in Zorg- 
en Veiligheidshuis. Een belangrijk vraagstuk is het evenwicht tussen noodzakelijke 
gegevensdeling en privacywetgeving, met als uitgangspunt het belang van de betreffende 
burger.

De heer Wienen vraagt zich af wie de betreffende burger is. Mevrouw Van Barlingen geeft aan 
dat hierbij zowel een potentieel slachtoffer als een dader in beeld is. Waarbij de filosofie 
voorop staat dat het ook in belang is van mensen dat ze uit de situatie blijven waarin ze 
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dader worden. De heer Heiliegers constateert dat casussen waarbij de grenzen van regio’s 
worden overschreden informatiedeling vaak nog ingewikkelder maken. Mevrouw Van 
Barlingen geeft aan dat de verschillende Veiligheidshuizen hierin wat gemakkelijker kunnen 
bewegen. De heer Heiliegers legt de andere bestuurders voor dat het van belang is 
medewerkers die informatie delen op de grens van de wet wel te steunen, bijv. als er boetes 
betaald moeten worden. 

De naamswijziging roept enige vragen op. De heer Heiliegers ziet het veiligheidsbelang 
voorop staan. De heer Horn constateert dat vraagstukken rond veiligheid en zorg vaak 
naadloos in elkaar overvloeien omdat in het veiligheidsdomein vaak de ‘cliënten’ voor te 
vinden zijn. De heer Botter is ook voorstander van de naamswijziging, omdat hiermee de 
naamsverwarring met Veilig Thuis wordt voorkomen. 

Mevrouw Kuiper constateert dat het Veiligheidshuis inmiddels zeven jaar bestaat. Ze is 
benieuwd of er een evaluatie is geweest, en van daaruit ook doelen zijn gesteld. 
Mevrouw Van Barlingen antwoordt daarop dat de werkwijze jaarlijks wordt bijgesteld aan de 
hand van de ervaringen. Sommige van de partners hebben ook een meer systematische 
evaluatie uitgevoerd, zoals bijv. de drie betrokken Reclasseringsorganisaties. Die evaluaties 
worden ook betrokken bij het bijstellen van plannen. 

Mevrouw Verkleij vraagt naar de verantwoordelijkheid voor een dossier. Mevrouw van 
Barlingen geeft aan dat die blijft berusten bij ieder van de partners voor hun eigen deel. De 
‘aanmelder’ is verantwoordelijk voor de samenwerking rond een casus. Als de casus zeer 
ingewikkeld is, kan ook de burgemeester daarvoor verantwoordelijk zijn. 

2. Presentatie Sluitende aanpak personen met verward gedrag
De heer Van de Velden geeft aan welke stappen hij heeft gezet, samen met de twee andere 
DPG’en in Zaanstreek-Waterland en Noord-Holland Noord, om in het verband van de politie 
eenheid Noord-Holland tot passende antwoorden te komen op de ervaren problemen rond 
personen met verward gedrag. De DPG’en doen dat in opdracht van de stuurgroep OGGZ 
waarin twee burgemeesters, drie wethouders Volksgezondheid, het OM, de GGz organisaties, 
de politie en GGD aan deelnemen. De stuurgroep wordt geleid door burgemeester Wagenaar 
van Waterland. De stuurgroep heeft daarvoor een opdracht gekregen van het Regionaal 
bestuurlijk Overleg Politie in de eenheid Noord-Holland. De plannen zijn inmiddels in de 
betrokken stuurgroep op eenheidsniveau besproken en worden in het aankomende RBOP 
geagendeerd.

De heer Van de Velden schetst de verschillende partijen, die betrokken zijn op verschillende 
schaalniveaus. Het regionale niveau van de DPG bevindt zich op het schakelvlak tussen 
gemeenten en organisaties, die op bovenregionaal niveau bewegen, zoals politie en GGZ-
instellingen. Hij constateert dat het soms voor organisaties, die op een groter of ander 
schaalniveau zijn georganiseerd, lastig is om aan te sluiten op de initiatieven, die tot stand 
komen op lokaal niveau. Hij ziet daardoor soms ook de effectiviteit van de aanpak 
verminderen, waarbij aan twee kanten frustratie ontstaat. Een gebrek aan informatie over en 
weer over wat er allemaal al gebeurt, is daar mede oorzaak van. 

De heer Van de Velden schetst als een van de oplossingen werkvormen waarbij de GGZ 
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sneller en ook 24/7 beschikbaar is om te komen tot een beoordeling van persoon die verward 
gedrag vertoont. De heer Wienen vraagt of dit kan betekenen dat de politie een dergelijk 
persoon ongecontroleerd achterlaat na een melding. De heer Van de Velden geeft aan dat het 
vooral de bedoeling is te voorkomen dat de politie met oneigenlijke verantwoordelijkheden 
wordt geconfronteerd. Uiteraard zal de politie geen onveilige situaties laten ontstaan. 
Snelheid van reactie van de GGZ is dan wel van belang, om de bestaande ongewenste 
situatie bij de politie op te heffen. De heer Botter constateert dat de GGZ vooral veel met 
zichzelf bezig is. Hij uit zijn zorgen over het functioneren van de crisisdienst GGZ. Hij heeft 
signalen dat er aanzienlijke capaciteitsproblemen bestaan.

De heer Horn geeft aan veel procesinformatie te horen en vraagt zich af hoe het proces 
versneld kan worden, aangezien de datum van oktober 2018 snel dichterbij komt.

De heer Van de Velden geeft aan in gesprek te zijn met InGeest over wat de crisisdienst kan 
betekenen in de maatschappelijke opgave die voor ligt en vraagt aan de bestuurders de 
ruimte, vertrouwen en enig geduld om zijn verbindende rol als DPG in te kunnen zetten. 
Gemeenten zijn verantwoordelijk voor een sluitende aanpak, waarbij het aan het (zorg)veld is 
om vanuit bestaande verantwoordelijkheden daar invulling aan te geven. Dat vergt het 
gesprek, begrip voor verschillende domeinen, begrip voor verschillende 
verantwoordelijkheden en de verbindingen maken.

Mevrouw Kuipers vraagt naar de medewerking van de zorgverzekeraars. De heer Van de 
Velden geeft aan dat het van belang is oplossingen binnen de bestaande financiële kaders te 
zoeken. 
Mevrouw Baerveldt constateert dat alle partijen hun eigen verantwoordelijkheid moeten 
behouden. Het gaat er niet om die verantwoordelijkheid te verschuiven, maar om de partijen 
beter met elkaar te verbinden. Zij is dan ook blij met het getoonde initiatief van de DPG’en.

Mevrouw Kuiper vraagt naar de planning, ook gezien de datum waarop van gemeenten wordt 
gevraagd een sluitende aanpak rond personen met verward gedrag te formuleren. De heer 
Van de Velden gaat ervan uit dat in december/januari een fijnmazigere planning kan worden 
verbonden aan de nu voorliggende plannen. 

De heer Wienen ziet een ongelijktijdigheid in de informatievoorziening van de verschillende 
burgemeesters. Hij ziet ook aparte  initiatieven in andere gemeenten ontstaan vanuit een 
kennelijk gebrek aan vertrouwen in de gezamenlijke aanpak. 

De heer Van de Velden geeft aan dat inmiddels de nodige stappen worden gezet om alle 
klokken weer gelijk zetten, aangezien er inderdaad ineffectieve ontwikkelingen te zien zijn.

De heer Botter geeft aan op zoek te zijn naar wat hij als bestuurder nu kan betekenen. 
Haarlem/Zandvoort hebben een lokaal plan van aanpak, aansluitend op de regionale 
verkenning van 2016. Daarbij is nu de DPG op eenheidsniveau aan zet.
De heer Van de Velden geeft aan dat het klopt dat er op verschillende niveaus initiatieven zijn 
en dat deze elkaar niet in de weg hoeven te staan. Gemeenten zijn aan zet voor de preventie 
(Vroegsignalering, implementatie MHFA e.d.). Op eenheidsniveau ligt de focus op de 
samenwerking met partijen die bovenlokaal werken. 
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De aanwezigen wensen de heer Van de Velden succes met het verder brengen van de 
voorliggende voorstellen en verzoeken goed op de hoogte te worden gehouden van de 
voortgang. 

3. Bestuurlijke visie doorontwikkeling VRK
De heer Schippers geeft een kort exposé over de situatie waarin de VRK zich bevindt en de 
vraagstukken die dat met zich meebrengt. Hij constateert dat de VRK een hectische 
initiatieffase heeft gekend, en daarna terecht kwam in een periode van bestuurlijke onrust 
door bedrijfsvoeringproblemen. Inmiddels is er meer balans, en vragen medewerkers om een 
inspirerende visie voor de toekomst. De directie wil graag samen met de gemeenten op zoek 
naar nieuwe uitdagingen, die ervoor zorgen dat de organisatie scherpte houdt en er voor de 
medewerkers interessante nieuwe ontwikkelingen blijven komen.

De heer Toonen ziet in de presentatie een wens van de organisatie om zich in het 
welzijnswerk te begeven. Hij vraagt zich af of dat betekent dat de organisatie feitelijk 
overbemensd is. De heer Schippers geeft aan dat dan de bedoeling onvoldoende duidelijk is 
gemaakt, de taken van bestaande organisaties zijn niet in beeld bij de directie. Hij 
constateert echter dat de gemeenten nog niet in kwalitatieve zin ten volle gebruik maken 
van de mogelijkheden die de VRK in zich heeft om een bijdrage te leveren aan het oplossen 
van nieuwe vraagstukken op het snijvlak van veiligheid en gezondheid.

Andere bestuurders constateren dat de zoektocht naar doorontwikkeling wordt ingegeven 
door de situatie dat de organisatie een passende hoeveelheid gekwalificeerde medewerkers 
heeft om op te treden in een crisissituatie. De uitdaging is om in de perioden tussen crises in 
ook een uitdagende organisatie te blijven voor medewerkers. Dit is uiteindelijk in belang van 
het functioneren van de crisisorganisatie.

De heer Horn geeft aan dat hij zeker kansen ziet, met name in de inzet van zorg en veiligheid 
in de wijken. Hij denkt bijv. aan oplossingen rond de AED’s en plaatsen van rookmelders.

De aanwezigen geven allen aan dat de VRK welkom is het gesprek met hun gemeenten aan 
te gaan. 
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